
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

                             
 
                                  
             
                                   El “dadisme” ¿Una nova religió? 
 

 
El “dadisme” no es rés més que recollir dades, de tota mena, per després mitjançant els 
algoritmes, donar a conèixer tot tipus d’informació. Però ¿s’està convertint en una doctrina a la 
qual es recorre contínuament?  
 

La seva funció és estar al dia de tot el que s’esdevé a nivell mundial, ja siguin investigacions, 
economia, catàstrofes o la manera de pensar i actuar de grans mandataris i personatges de 
relleu, per desprès transmetre-ho als algoritmes corresponents. 
 

¿Què és un algoritme? De manera planera es pot dir que és una recopilació de dades que, 
juntament amb altres algoritmes introduïts i emmagatzemats en grans ordinadors, es troben no 
solament un conjunt de notícies de tota mena, sinó que aconsellen solucions a un gran ventall 
de curiositats, d’operacions numèriques, d’anàlisi i de respostes qualitatives. 
 

Unes compilacions que avui dia, amb segons, mitjançant aplicacions, estan a l’abast de qui 
tingui un mòbil, una tauleta tàctil o un ordinador que, a banda d’instruir i poder comunicar-nos 
amb persones llunyanes, serveixen per estones de lleure en un moment d’avorriment. 
  
¿Per què rebutjar aquestes funcions, si només cal fer una petició a l’algoritme corresponent i 
aquest actua amb una velocitat i precisió impensable aconseguint el que se li demana?  
 

¿Arribarà la intel·ligència humana a quedar relegada per uns algoritmes que intervindran i 
s’imposaran sobre causes personals, emocionals, religioses i polítiques? Tindrem com a 
màximes autoritats uns algoritmes molt intel·ligents els quals dirigiran la humanitat? 
 

El “dadisme”, ¿substituirà uns valors bàsics essencials per a la convivència o, fins i tot, posarà 
en dubte el que asseguren moltes religions que l’univers ha estat creat per un o per diversos 
déus que han regit i regeixen tots els esdeveniments i els que puguin sorgir? 
 

Els grans projectes humans del segle XX aspiraven a vèncer les guerres, les plagues, la fam i 
que, els mitjans per a tenir una bona salut, estiguessin a l’abast de totes les persones sense 
excepció. Un gran projecte que s’ha convertit en paper mullat. Sembla que, els projectes del 
segle XXI, estan centrats a aconseguir la immortalitat, la felicitat, el poder, la superioritat 
individual o col·lectiva d’un grapat de narcisistes i poderosos.  
 

Mitjançant els algoritmes ¿podran fer-se amos de grans projectes, que els donaran grans 
beneficis, però sense considerar els perjudicis que poden ocasionar climàtics, laborals, 
econòmics i fins i tot emocionals?  
 

La facilitat d’adquirir tantes dades ¿podrà minvar la nostra capacitat de raonament, de prendre 
decisions i de fer que les nostres vides siguin d’una gran monotonia per què en comptes de 
lluitar per a conquerir qualsevol desig o somni, la solució la donaran uns algoritmes?  
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¿S’estan creant una xarxa informàtica amb unes bases de dades gegantines, en les quals les 
experiències que durant anys han estat els millors algoritmes no intervindran? 
 
Cada persona porta un codi genètic diferent i, des del naixement, està exposada a influències 
diverses. ¿Com sabran els algoritmes els gens de cadascú i l’entorn que ha qüestionat el 
decurs de la seva vida?  
 
Els algoritmes depenen del que se’ls ha introduït, però les dades, poden no ser certes, cosa 
que s’ha anat demostrant mitjançant l’enginyeria genètica, la biotecnologia i la intel·ligència 
artificial, les quals asseguren que, molts coneixements adquirits fins ara, tant si són d’orde 
religiós, filosòfic, o científic, són plens d’errors, mites, ficcions i contradiccions. Una afirmació 
que dona com a resultat un garbuix mental sobre fets i creences que, fins ara, s’havien donat 
com a veritats. 
 
Segons les persones que es dediquen a esbrinar la nostra ment, les emocions o els sentiments 
negatius com la tristesa, l’enuig, la gelosia, la por i el rebuig entre altres, no són res més que el 
resultat de desequilibris bioquímics a vegades genètics i altres desenvolupats en el camí de la 
vida. ¿Quines dades s’hauran d’introduir en els algoritmes perquè puguin desaparèixer 
sentiments negatius o aquella buidor interior que, en certs moments, ocasiona tanta angoixa? 
 
En la nostra vida diària són crucials molts factors i, els algoritmes, poden resultar 
tremendament útils si s’utilitzen de manera correcta i ens ajuden a prendre decisions, però 
s’hauria de tenir en compte que la resolució final, sempre ha de ser personal. Al cap i a la fi, 
milers d’anys ens avalen com a éssers capaços d’haver superat catàstrofes, guerres, malalties i 
esdeveniments que varen deixar la humanitat molt malmesa. 
   
Una opinió personal 
 
No fa gaires dies els mitjans de comunicació es van fer ressò que, mitjançant aparells amb 
algoritmes, s’havien descobert en unes piràmides (no recordo la seva ubicació), uns sarcòfags 
grandiosos vigilats per unes estàtues gegantines de pedra tallada, existents molts metres més 
avall de les càmeres mortuòries trobades anteriorment i catalogades. 
 
Segons els arqueòlegs responsables de la troballa, si realment els grandiosos sarcòfags 
contenen esquelets de persones gegantines que ocupen aquest gran espai, fora un daltabaix 
pels antropòlegs i les religions que fins ara han tingut com a base que l’origen i l’evolució 
humana provenia dels homínids i primats o per actuacions divines. 
  
De la mateixa manera que durant milions d’anys, varen habitar el nostre planeta animals com 
els mamuts (per anomenar-ne algun), els quals feien cinc metres d’alçada, pesaven unes vuit 
tones i els seus ullals podien arribar a fer tres metres de llargada, que quedaren extingits fa 
catorze mil anys i dels quals se’n sap la seva existència per restes de fòssils trobats, ¿per què 
fa milions d’anys no podien haver existit “humans” d’unes característiques adients a la 
grandària d’aquests animals?  
 
Atesos els descobriments fets pels algoritmes, potser s’hauran de fer nous plantejaments de tot 
plegat.  
 
No obstant la part positiva i negativa que hi pot haver fent ús del “dadisme” i dels algoritmes, si 
es pot crear un món millor en tots els seus vessants, ¡¡benvingut siguin els uns i els altres!!  
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